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Vážená paní předsedkyně, 

uvedený návrh byl předán Rozpočtovému výboru pro účely vypracování stanoviska dne 7. 

září 2016. Po posouzení návrhu se koordinátoři Rozpočtového výboru dne 15. září 2016 

rozhodli, že se budou zabývat otázkami týkajícími se finanční slučitelnosti návrhu s VFR, v 

souladu s čl. 41 odst. 4 jednacího řádu Evropského parlamentu. 

 

Výbor projednal výše uvedenou otázku na své schůzi ze dne 11. října 2016 a přes řadu 

závažných problémů, které zjistil, rozhodl ve prospěch finanční slučitelnosti výše uvedeného 

legislativního návrhu, jehož cílem je podporovat roli evropského kulturního dědictví jakožto 

klíčové složky kulturní rozmanitosti a mezikulturního dialogu a posilovat jeho přínos pro 

ekonomiku a společnost.  

 

Komise ve svém návrhu doporučuje realizovat evropský rok kulturního dědictví 

prostřednictvím několika programů EU, konkrétně Kreativní Evropy, evropských 

strukturálních a investičních fondů, Horizontu 2020, Erasmu+ a Evropy pro občany. Celkové 

náklady na realizaci evropského roku po celou dobu jeho fungování se odhadují na 4 miliony 

EUR v prostředcích na závazky a na platby a měly by být hrazeny v rámci stávajících 

rozpočtových omezení a čerpat finanční krytí výhradně z podprogramu Kultura v rámci 

programu Kreativní Evropa. Protože v době, kdy byly dohodnuty částky v rámci VFR, nebyl 

tento evropský rok plánován a podle stávajícího finančního plánu, který je svou povahou 

orientační, nepožaduje žádné další finanční prostředky, existuje velmi reálná obava, že tento 

evropský rok bude odklánět finanční prostředky od jiných akcí v rámci podprogramu Kultura.   
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Jak je vám známo, Kreativní Evropa je relativně malý program s širokým záběrem a 

ctižádostivými cíli. Výbor se domnívá, že současná míra čerpání prostředků, jež na konci roku 

dosahovala 100 % v prostředcích na závazky i na platby, jakož i trvale vysoká míra převisu 

poptávky nad nabídkou, jasně ukazují, jak jsou zdroje programu přetíženy. Vyčlenění 4 

milionů EUR z již tak omezeného finančního krytí tuto situaci jen dále zhorší.  

 

Proto Výbor ve svém hlasování o postoji k rozpočtu na rok 2017 odhlasoval vytvoření 

zvláštní rozpočtové položky na podporu tohoto evropského roku ve výši 1 milionu EUR v 

prostředcích na závazky a na platby určených na zahájení příprav na rok 2017. Vytvořením 

speciální rozpočtové položky chce Výbor dát jasně najevo, že Parlament úspěšný a 

ambiciózní evropský rok kulturního dědictví rozhodně podporuje, nikoli však na úkor 

současných a budoucích akcí v rámci podprogramu Kultura Kreativní Evropy. Jeho 

financování by tudíž mělo být účelově vázané. Výbor dále hlasoval nejen o obnovení 

prostředků, jež Rada vyškrtla ve všech rozpočtových položkách Kreativní Evropy, ale také o 

zvýšení jejího financování o celkem 41,6 milionu EUR na závazky oproti návrhu rozpočtu, 

aby se tak zmírnila vysoká zátěž kladená na tento program. 

 

Pokud v tom Výbor získá podporu na hlasování v plénu 26. října, dalo by to zpravodaji pro 

rozpočet silný mandát v jednání s Radou. Mohu Vás ujistit, že náš výbor udělá vše pro 

dosažení přijatelného výsledku jednání o rozpočtu v této záležitosti, ve spolupráci s Vaším 

výborem. Rád bych Vás požádal, abyste nás informovala o jakémkoli vývoji ve věci 

rozpočtových aspektů návrhu během postupu přijímání stanoviska Parlamentu a během 

jednání s Radou. 

 

Na svém zasedání ze dne 11. října 2016 se Rozpočtový výbor dohodl na výše uvedených 

bodech a jednohlasně rozhodl, že doporučí, aby zpravodaj začal ve věci finanční slučitelnosti 

návrhu jednat s Komisí a Radou a aby se během jednání těmito záležitostmi dále zabýval 

v úzké spolupráci s hlavním zpravodajem pro rozpočet na rok 2017 Jensem Geierem a se 

mnou. 

 

Rozpočtový výbor by byl velmi vděčný, kdybyste tento dopis mohla přiložit k závěrečné 

zprávě Výboru pro kulturu a vzdělávání. 

S pozdravem 

Jean Arthuis 

 


